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Obaramo crne korona rekorde, približavamo se PIKU TREĆEG TALASA, a ovo su 4 faktora koja 

UBRZAVAJU VIRUS. Zato, oprez! 

Stiže nam period godine koji pogoduje širenju virusa, hladnije vreme i povećani boravak u zatvorenom 

prostoru. Ukoliko tada ne obratimo pažnju na ključne stvari i sprečavanje širenja virusa možemo 

dodatno da pogoršamo epidemiološku situaciju, jer prema poslednjim prognozama struke treći talas bi u 

najboljem slučaju mogao da traje do februara, u najgorem sve do aprila. 

A brojke su već zabrinjavajuće - juče smo imali 326 novozaražnih za 24 časa, što je najviše od počekta 

trećeg talasa u Srbiji. Polako dakle idemo ka piku... Inače, prof. dr Petar Kočović, inženjer koji putem 

matematičkih modela prati kretanje pandemije u celom svetu i vrlo precizno predviđa tok epidemije kod 

nas, očekuje pik ovog trećeg talasa oko 5. novembra, dok se oko 15. očekuje da počne da slabi, ako, kako 

kaže, "nešto ne zabrljamo". 

Da je očigledno da imao povećanje broja zaraženih, kaže i dr Predrag Kon. 

- U to su ušli Beograd, Kragujevac, kao i Valjevo, ali bitno je da u narednom periodu usporimo 

prenošenje. To je prirodan proces i samo od našeg ponašanja zavisi koliko ćemo da ga usporimo, a to 

može da traje 12 do 16 nedelja sa usporavanjem – rekao je epidemiolog dr Predrag Kon. 

Dakle, prema Konovim prognozoma, treći talas korona virusa trajaće do februara, u najboljem slučaju, a 

kako bi uspeli da usporimo širenje virusa posebno je važno da budemo svesni ova četiri važna faktora 

prenošenja. 

1. Blizina 



 
 

Svaki kontakt na udaljenosti manjoj od jednog metra predstavlja rizik za prenošenje virusa, naročito u 

slučaju nepostojanja zaštite. 

Ukoliko nema mogućnosti za distancom, maska se podrazumeva, jer su upravo to dve glavne mere za 

sprečavanje širenja virusa, bez obzira na to da li je reč o otvorenom ili zatvorenom prostoru. 

2. Dužina kontakta 

Nije isto da li ste pored nekog prošli i očešali se, ili ste u njegovom društvu deset minuta. U ovom 

drugom slučaju, rizik je neuporedivo veći. 

Što više vremena provedemo sa nekim ko je zaražen, veća je verovatnoća za zaražavanje, a i već odavno 

je poznato da postoji dosta asimptomatskih slučajeva te nikad ne znamo da li je neko zaražen ili nije. 

Upravo zbog toga potrebno je da vodimo računa prilikom svakog susreta. 

3. Gužva 

Kretanje u masi ljudi, naročito na zatvorenim mestima, znatno povećava rizik od zaraze, čak i u slučaju 

postojanja distance. 

Čekanje u redovima ili na autobuskim stajalištima, kretanje duž pešačkih zona i apsolutno svako mesto 

gde je veća koncentracija ljudi predstvalja rizik za zaražavanje. 

Što je više ljudi veća je i verovatnoća za prenos i zaražavanje korona virusom. 

4. Forsirane akcije 

Za zabranu održavanja sportskih priredbi, koncerata i drugih manifestacija gde je prisutan već broj ljudi 

postoji opravdan razlog. 

Govor, vikanje, pevanje, navijanje, svađa, kao i svaki oblik radnje koji se odnosi na nekontrolisane 

reakcije dodatno pomažu virusu da se prenosi i na udaljenosti većoj od metra. 

Potvrdila i SZO 

Ranije su i naučnici Svetske zdravstvene organizacije utvrdili faktore rizika po kojima je prenošenje virusa 

moguće i na većoj udaljenosti. 

Virus korona sasvim sigurno se prenosi kapljičnim putem, a određene grupe naučnika smatraju da može 

da pređe sa čoveka na čoveka i aerosolno, putem vazduha. I jedni i drugi su saglasni da u oba slučaja 

razdaljina na kojoj se viurus prenosi nije veća od jednog metra. 

Međutim, grupa od 239 naučnika u pismu Svetskoj zdravstvenoj organizaciji iznela je teoriju da se virus 

može preneti i na većoj razdaljini, u slučaju takozvanih forsiranih akcija, kao što su kašljanje, kijanje, 

vikanje ili pevanje. 



 
 

- Utvrđeno je da u normalnim uslovima virus korona može da se prenosi najviše na razdaljini od jednog 

metra. Međutim, ova istraživanje nisu uzela u obzir eksremne situacije u kojima se virus može prenositi i 

na većoj razdaljini. Uveren sam, kada biste napravili istraživanje u horu gde svi pevaju, da bi, u slučaju da 

tu postoji zaražena osoba, virus uspeo da pređe put veći od jednog metra i zarazi drugi ljudski organizam 

- objasnio je Donald Milton, profesor na Univerzitetu Merilend i jedan od potpisnika pisma upućenom 

SZO. 

Struka o 4 ključna faktora 

Komentarišući ova saznanja, naši stručnjaci, sagovornici "Blica", objasnili su da postoje četiri glavna 

faktora rizika za prenošenje korone - blizina, gužva, dužina kontakta i forsirana akcija. Upravo forsirana 

akcija predstavlja specifičan rizik, jer ona podrazumeva radnje koje pomažu virusu da pređe razdaljinu 

od jednog metra, a to su kašljanje, kijanje, pevanje u horu, navijanje na fudbalskim utakmicama, glasan 

razgovor tokom obroka u restoranu, svađa i vikanje... Rizik se naravno povećava ukoliko ne postoji 

obostrana zaštita maskom. 

Epidemiolog dr Sonja Novak objasnila je ranije za "Blic" da je korona tu i da od nas zahteva da joj se 

prilagodimo promenom ponašanja, te da postoje četiri parametra procene rizika, a rizik raste u odnosu 

na to gde se nalazimo, da li smo u otvorenom ili zatvorenom prostoru. 

- U kakvom smo riziku, zavisi da li smo u kafiću, restoranu, baru, noćnom klubu, ili smo na otvorenom 

gde sedimo sa prijateljima u bašti nekog kafića na metar distance. To je taj prostor koji nam definiše 

rizik. Svako od nas bi trebalo u narednih godinu dana ili koliko god je potrebno da razmišlja o rizicima 

kojima se izlaže. Drugi parametar je dužina interakcije sa nekom osobom, znači ako je neko u 

potencijalnom riziku, ako je duže od deset minuta s nekim u kontaktu, ta osoba mora da ima masku. 

Treći parametar je gužva, treba da izbegavamo gužvu bilo da smo u zatvorenom ili otorenom prostoru - 

objašnjava dr Novak. 

Kako epidemiolozi savetuju, treba izbegavati gužvu, i napominju da ne treba zaboraviti da je 

koncentracija virusa u zatvorenom prostoru visoka, zbog čega se i insistira na nošenju maski i držanju 

distance. 

- Nije svejedno da li je neko ko je inficiran samo prošao pored vas ili ste sa njim sedeli na manje od 

jednog metra i razgovarali, jer četvrti parametar je govor. Rizične su te forsirane akcije, vikanje, pevanje, 

i naravno kijanje i kašljanje koje se može dogoditi tokom razgovora. Toga imamo na stadionima, ali i na 

koncertima, zato je odlazak potencijalno rizičan, ako ne postoji distanca i mera zaštite. Maske, 

dezinfekcija, distanca, sa tim moramo naučiti da živimo u narednom periodu - objašnjava dr Novak. 

Epidemiolog prof. dr Branislav Tiodorović, član Kriznog štaba za suzbijanje zarazne bolesti Covid 19, 

izjavio je za "Blic" nedavno da se u nauci uvek iznova uči i novo saznaje, pa je isti slučaj i s virusom 

korona. 



 
 

- Ono što znamo je da se prenosi kapljičnim putem, pa ukoliko razgovarate sa zaraženim koji je bez 

maske i koji vam je blizu, možete da se zarazite, bez obzira gde se nalazite. Zato su na snazi mere koje 

podrazumevaju da nosite masku i da držite razdaljinu od metar i po - objasnio je ranije dr Tiodorović. 

Apokaliptični scenario 

Na to koliko nas loša epidemiološka situacija očekuje u narednom periodu ukoliko se ne poštuju sve 

mere upozorio je i direktor Kliničkog centra u Kragujevcu doktor Predrag Sazdanović 

On je objasnio kako će se situacija razvijati ukoliko se "ne uzmemo u pamet". 

- Zamislimo jednu situaciju da je danas 15. novembar i da Srbija obara sve dnevne rekorde u broju 

novozaraženih i da treba da slavite svoju slavu, recimo Aranđelovdan, a vi nemate koga da pozovete, jer 

su svi koji poznajete ili zaraženi ili na intenzivnoj nezi - rekao je Sazdanović za RTS. 

Ukazao je da navodi ovu apokaliptičnu verziju, jer ona može da se desi za 15-20 dana. 

- Ukoliko danas nismo pametni, ako danas ne nosimo maske, nismo pažljivi i izbegavamo ilegalna 

okupljanja, ne držimo distancu i ne peremo ruke, onda će nam se desiti da nećemo imati koga da 

pozovemo za svoje slave, jer će biti masovnog zaražavanja i biće mnogo bolesnih - dodao je Sazdanović. 

Kako nas ne bi sačekale crne prognoze i apokaliptični scenario krajnje je vreme da počnemo da 

primenjujemo apsolutno sve mere, kao i da uvažimo preporuke jer virus može da se pobedi samo 

gvozdenom disciplinom. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kako je moguće da neko IMA KORONU A DA JE UPORNO NEGATIVAN na testu: Dr Jovanović ima 

objašnje 

Ne samo da je moguće da neko ima korona virus, a da mu je PCR test bude negativan, već je moguće da 

taj test bude više puta negativan. Razloga za to može da bude više. 

Lažno negativan rezultat može da bude posledica nepravilnog izbora uzorka ili neadekvatno uzetog 

uzorka - rekla je za "Kurir" virusolog prof. dr Tanja Jovanović, prodekan za redovnu nastavu Medicinskog 

fakulteta u Beogradu. 

Izbor, kaže, zavisi od faze u kojoj je obolela osoba. 

- Na početku infekcije koristi se nazofarigelni bris, to jest bris iz nosa i ždrela. A kada virus već dospe u 

pluća i dovede do pneumonije, tada se uzima ispljuvak. Važno je i da uzorak ne stoji dugo na sobnoj 

temperaturi, kako se ne bi uništio njegov genetički materijal - kaže dr Jovanović. 

Na pitanje kada je PCR test iz grla i nosa već negativan koliko česo se takvim pacijentima uzima ispljuak 

za utvrđivanje prisutnosti virusa u organizmu, dr Jovanović kaže da je najvažnije da pacijent dođe na 

vreme. 

- Važno je da pacijent dođe na vreme, na samom početku bolesti. Ako je uzorak uzet u pravo vreme, s 

pravog mesta i adekvatno transportovan i obrađen u laboratoriji, tu onda nem agreške, rezultat ne može 

biti lažno negativan - objašnjava ona. 



 
 

Ali ako bolest traje, dodaje, ako je virus prisutan u donjim partijama respiratornog sistema, bris iz grla i 

nosa može da bude negativan. 

- Tada je bolje ispitati ispljuvak. Takođe, na kraju bolesti osoba opet može da bude pozitivna u brisu grla i 

nosa, kada se virus aktivno izlučuje iz organizma. Obično to bude posle dve nedelje - priča dr Jovanović. 

Ona je objasnila i šta treba da se radi kada je PCR test negativan, a sumnja se na kovid. 

- Kao dopunski test u toj grupi pacijenata radi se serološki test, to jest onaj iz krvi i ispituje se prisustvo 

IgM antitela. Čak i ako je taj test negativan, klinički lekar, na osonvu krvne slike i laboratorijskog i 

radiološkog nalaza, procenjuje da li će takvog pacijenta lečiti kao kovid pacijenta - kaže dr Jovanović. 

 

 

"RAZGOVARAMO SA SVIMA" Vučić: Srbija ubrzala pregovore za nabavku vakcine 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izrazio je večeras zabrinutost za situaciju po pitanju rasta broja 

zaraženih korona virusom i u Srboji, i istakao da se zato vode ubrzani pregovori i sa zapadnim i istočnim 

zemljama za nabavku vakcine. 

Upitan da li ga brinu brojevi obolelih od korone iako je u Srbiji bolja situacija nego u drugim zemljama u 

regionu i šire, Vučić je rekao da je zabrinut i da se o vakcini razgovara sa svima. 

- Nemcima, Amerikancima, Englezima, ali i Rusima, Kinezima i svima drugima, jer bez vakcine to ne 

možemo da rešimo - naveo je on. 

Takođe, napomenuo je da će korona, ako se ne reši taj problem, "bukvalno sve pojesti". Upozorio je da 

ćemo imati veliki problem ako dnevno budemo imali 100 novih hospitalizovanih pacijenata, jer bi to 

značilo da bi već za 20 dana bili popunjeni bolnički kapaciteti. 



 
 

Govoreći o nedavnom protestu antivaksera ispred Predsedništva, Vučić je rekao da se ne brine zbog toga 

što ti ljudi tvrde da je zemlja ravna ploča i što su protiv vakcina i svega drugog, već da brine za njihovo 

zdravlje i njihovih porodica, ali i lekara i za naš zdravstveni sistem. 

 

 

Brnabić: Epidemiološka situacija se pogoršava, više od 400 novozaraženih 

Mandatarka za sastav nove vlade Ana Brnabić izjavila je, gostujući na RTS-u, da je danas bilo pogoršanja 

situacije u vezi sa koronavirusom i da je više od 400 novozaraženih. 

"Mi pratimo situaciju na dva sata. U 20 časova večeras smo imali preko 400 novozaraženih. Imamo 

situaciju koja je sve kompleksnija. Čula sam se sa predsednikom da to prokomentarišemo. Čula sam se i 

sa direktorom Infektivne klinike Goranom Stevanovićem, da pitam da li je tamo počela veća gužva. Oni 

tamo nemaju veću gužvu, ali je primetno da dolaze ljudi sa težim simptomima. Ovo što sam rekla preko 

400 ljudi, to je broj koji ćemo saopštiti u sredu u 15 časova", rekla je Brnabić. 

To, navodi, govori koliko su izazovna vremena pred nama. 

"Ja mislim da se ceo svet nalazi u krizi, i u zdravstvenoj i u ekonomskoj. Ovo je kriza kakvu svet ne pamti i 

potrebna nam je sabornost", kazala je. 

Za Srbiju je, ističe, bilo najpametnije i najbolje da "skupimo svi energiju, da se svi zajedno borimo i da se 

izvučemo iz ove situacije". 

Prema zvaničnim podacima, danas do 15 sati u Srbiji su preminule još dve osobe od posledica 

koronavirusa, pa je ukupan broj žrtava povećan na 780, objavilo je Ministarstvo zdravlja na sajtu 

covid19.rs. 



 
 

 

 

Tiodorović: Mladi najviše obolevaju, a slomiće se na starima 

Novi podaci o skoku broja zaraženih, ponovo su uzburkali javnost u Srbiji, a šta zapravo predstavlja nagli 

skok obolelih upitali smo epidemiologa i člana Kriznog štaba, Branislava Tiodorovića. Naime, prema 

zvaničnim podacima, u poslednja 24 sata preminule su dve osobe, dok je zaraženo još 326 osoba. Kako 

Tiodorović tvrdi, mladi su ti koji u poslednje vreme najviše obolevaju od koronavirusa, ali se boji da će to 

na kraju da se opet slomi na starijim građanima. 

Na pitanje, kako to da danas imamo preko tri stotine zaraženih i kako da objasnimo taj nagli skok, 

Tiodorović je za Nova.rs kaže: 

“Što mislite da je to naglo kad smo pre toga imali 260. Ništa se ne dešava neočekivano. Imaćemo 

povećanje, imaćemo padove, pa ćemo opet imati povećanja”, kaže sagovornik Nova.rs i ističe da 

ponedeljak nikada ne pokaže pravu situaciju. 

“Retko ko vikendom ode da se testira, samo ako mu je baš nužno. Svako ko misli da ima simtome koji 

liče na pretpostavku korone, a nije siguran, nema temperaturu, ili se ne oseća baš tako loše, kaže sebi da 

će pregurati vikend i otići kod lekara u ponedeljak. Zato sad odjednom imamo skok, to jest, čini nam se 

da je odjednom”, objašnjava Tiodorović i napominje da mnogi ne žele sebi da kvare vikend, i da zato 

nema puno testiranja, a ne zato što nema testova. 

On napominje i da se ne javljaju svi koji bi trebalo da se jave, ili se javljaju sa malim zakašnjenjem, ili 

jednostavno smatraju da će ih proći. 



 
 

“Uglavnom su to mladi ljudi sa dobrim imunitetom, koji se nadaju da će proći sa lakšom kliničkom 

slikom, ili bez ikakvih znakova. Ali ova brojka nam ne govori da je to sve. Ona samo govori da su to oni od 

100.000 slučajeva koji su nam od interesa da ih pratimo. Svi su važni da ih pratimo, ali ovi su od 

posebnog značaja, jer znači da imaju tegobe. Zbog njihovog zdravstvenog stanja, ali i zbog toga što će 

oni širiti eventualnu infekciju”. 

Tiodorović dodaje i da je Srbija opkoljena sa svih strana, da korona plamti svuda oko nas. 

“I šta mi sad očekujemo, da budemo mirni? Pa to je nemoguće”, kazao je on. 

Na pitanje da li će biti uvođenja novih mera, član Kriznog štaba kaže: 

“Pominjanje policijskog časa i vanrednog stanja ovog trenutka apsolutno nije opcija. Jednostavno, mi 

nismo u situaciji da moramo da posegnemo za najoštrijim merama. Mislim da ovu situaciju možemo još 

uvek da kontrolišemo. Normalno, za to je potrebno, pre svega, zalaganje naroda. Mislim da se ogromna 

većina našeg stanovništva ponaša disciplinovano, da razmišlja o svom zdravlju, o zdravlju svoje porodice, 

svojih prijatelja, i kontakata na poslu. Milsim da je to ogromna većina. Da nije tako, ne bismo došli u ovu 

situaciju da smo, bez obzora ko šta misli, najbolji u Evropi. U ovom trenutku su možda za neki promil 

bolje Norveška, Turska i Estonija i to su podaci Evropskog centra za kontrolu bolesti”, kaže Tiodorović i 

dodaje: 

“To nije naša volja, to je centar koji prati sve. Pogledajte Crnu Goru. Oni nisu prvi, ali su treći.  Belgija, 

koja je bila izuzetno dobra, popela se na prvo mesto, Holandija je na trećem, a bila je izvanredna. 

Mađarska je možda bila primer, ali čim popuste mere, čim se opusti stanovništvo, dovodi do skoka 

obolelih. To popuštanje mera nije samo do države, nego i ponašanja ljudi. Ne treba optuživati 

stanovništvo, ali ne treba ni, bez osnova, optuživati državu, odnosno državne organe”, smatra Branislav 

Tiodorović. 

Dodaje da treba zahvaliti većem delu stanovništva jer se ponaša odgovorno. 

“E sad, pitanje je da li ćemo to očuvati. Vrlo teško, osim ako se budemo pridržavali mera, kao što znate, 

maska, fizička distanca, dezinfekcija, i to ne samo dezinfekcija ruku, već i na radnom mestu, u 

domaćinstvu i da svi to rade”. 

Tidorović naglašava da sada obolevaju mlađi ljudi, očuvanog imuniteta. 

“Oni se vraćaju svojoj kući, ili tamo gde žive, u studentskom domu ili gde god, ali će pre svega biti u 

opasnosti starije osobe ili hronični bolesnici. To znači da će nam se onda kao zaraženi i oni pojaviti. Neko 

će reći, ‘pa dobro, imali smo i gore brojke, sad umre samo po jedno ili dvoje’. Da, ali oni su stariji od 65 

godina, te treba obratiti pažnju da hospitali budu spremni za prijem. A nama će svaka prilika da držimo 

ovo pod kontrolom, dati mogućnost da se bolje pripreme, i hospitali i narod, jer bez tog opšteg pristupa 

nema rezultata.” 

Žarišta u Srbiji 



 
 

“Svi veliki gradovi predstavljau potencijale žarišta, ali moramo da istaknemo da je Beograd najveći 

potencijal”, kaže Tiodorović i dodaje: 

“Ne samo zato što je najveći, nego procentualno gledajući kako se sprovode mere. Pazite, kad imate 2,5 

miliona ljudi, pa zato nije isto imati pet odsto ljudi koji ne poštuju mere u Beogradu, ili imati zaražene u 

gradu od 200 hiljada ili u nekom gradiću od 20.000. Mnogo je veći rizik u većim gradovima”, objašnjava 

Tiodorović i dodaje da je vanredna situacija proglašena u 30-ak gradova. 

Broj oboellih po gradovima i potencijalno najveća žarišta 

Beograd 155 

Kragujevac 29 

Kraljevo 15 

Niš i Novi Sad 11 

Vranje 9 

Valjevo i Prijepolje 7 

Šabac i Prokuplje 6 

Loznica 5 

Pančevo 4 

Sagovornik Nova.rs navodi da u smislu sprovođenja mera, manji gradovi u kojima je proglađena 

vanredna situacija mogu da kažu neće da puste ugostiteljske objekte da rade do 23 sata, nego do 20 sati. 

“I to je razumljivo, jer je za jedno Prokuplje koje ima 11 zaraženih, to mnogo. Pored Beograda, 

Kragujevca, Kraljeva, ja uvek posmatram i Vranje… Oni tvrde da im se broj obolelih povećava jer je 

otvorena granica sa Severnom Makedonijom. Narod ide u trgovinu, da kupi gorivo u Kumanovu, pa se 

meša sa stanovništvom Severne Makedonije koja ima preko 600 na 100.00 aktivnih slučajeva. Ako se 

nađete u Skoplju ili Kumanovu, pa normalno da ste tamo više izloženi”, kaže Tiodorović. 

On dodaje da će se verovatno razmišljati o uvođenju novih mera. 

“Bili smo otvoreni zbog ekonomje, protoka ljudi i robe, ali moraćemo da razmislimo da li ćemo morati da 

uvedemo PCR test ili serološki. Čak iako znamo da će to da pogodi naši ljudi koji žive u Bosni i 

Hercegovini, Makedoniji, Crnoj Gori… moramo da primenimo takve mere, jer kao što vidite tamo broj 

obolelih skače. A drugo, bili smo kritikovani za vanredno stanje, a da li znate da su danas Slovenci uveli 

vanredno stanje, policijski čas, da su to uradili Irci, Holandija, čak uvedeno i u nekim delovima Nemačke. 

Kad je neko primoran, kad ima veliki broj zaraženih, on to mora da učini” objašnjava epidemiolog 

Tiodorović. 



 
 

Naglašava da zaključavanje mora da se primeni kao zadnja mera, ali da se nada da do toga neće doći. 

“Možda sam ja optimista, ali se nadam da ćemo to da izbegnemo. A uslov za to jeste da održimo ovaj 

trend. Znači, što bolje sprovođenje mera i da uspemo da se izborimo sa onim ljudima, koje ja moram 

nazvati sebičnim. Mogu da shvatim da su ekonomski pogođeni ugostiteljski objekti, kafiću, splavovi, i to 

je tragično. Ali ovo organizovanje žurki, proslava, sigurno viđate fotografije na društvenim mrežama, je 

nešto strašno. To je ogroman broj mladih ljudi. Ako oni ne obole, a oboleće i oni, jer su nam u julu 

najviše obolevali mladi ljudi, opet će se slomiti na starijima”, zaključuje Tiodorovič za Nova.rs. 

 


